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Spørgsmål 

Det fremgår af Rigsrevisionens beretning 6/2019 om Skatteministeriets indsats på aktie-

området, at ”Skattestyrelsen ikke systematisk har monitoreret aktieområdet før 2016”, og 
at man siden 2016 har haft ”en overvågning på et overordnet niveau”. Ministeren bedes 
redegøre for, om Skatteministeriet har overblik over omfanget af potentiel svindel med 

aktiebeskatning- og fradrag før 2016, og om ministeren mener, at en overvågning på et 

overordnet niveau i dag er tilfredsstillende. 

 

Svar 

Jeg kan henholde mig til følgende, som jeg har modtaget fra Skattestyrelsen: 

 

”Skattestyrelsen kan oplyse, at det daværende SKAT gennemførte syv undersøgelser base-

ret på kontrol af tilfældigt udvalgte skatteydere (compliance-undersøgelser) til beregning af 

skattegabet vedrørende værdipapirer. Alle undersøgelserne vedrører indkomstår før 2016. 

 

Det er Skattestyrelsens vurdering, at SKAT på baggrund af disse ressourcekrævende un-

dersøgelser havde et overblik over potentielle fejl vedrørende værdipapirbeskatningen før 

2016.  

 

Desuden kan det oplyses, at der i dag er overvågning af alle felterne på årsopgørelse, hvilket 

også beskrives i Rigsrevisionens beretning nr. 6/2019 om Skatteministeriets indsats på ak-

tieområdet, pkt. 51 og 52. 

 

I lyset af Rigsrevisionens beretning nr. 6/2019 overvejes det i øjeblikket, om der skal ske 

yderligere tiltag på området.” 

 

Jeg kan oplyse, at Statsrevisorerne har udbedt sig en ministerredegørelse den 27. januar 

2020, hvor jeg tager samlet stilling til Statsrevisorernes kritik af Skatteministeriets indsats 

på aktieområdet.  
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